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Aan het college van burgemeester en wethouders van Helmond, 
Met de overgang van SRE naar Metropoolregio verandert ook de status van RHCe (Regionaal Historisch 
Centrum Eindhoven). Geen hoofdzaak meer (want dat zijn Economie, Ruimte en Mobiliteit) maar ‘slechts’ 
vallend onder een bestuurscommissie. Óók het archief van Helmond is sinds september 2002 overgegaan 
naar Eindhoven terwijl nog een aantal jaren het archief nog wèl fysiek in Helmond lag. Na de daadwerkelijk 
verhuizing een aantal jaren later is er nog zo’n 3 tot 4 jaar een steunpunt geweest in de Helmondse (oude) 
bieb waar op dinsdagmiddagen de geïnteresseerde bezoekers nog voor direct contact terecht konden. Na 
die tijd was en is dat nog alleen mogelijk in het pand van het RHCe aan de Raifeissenstraat in Eindhoven. 
Dat pand gaat echter (of is al?) ook  in gebruik worden genomen c.q. gedeeld worden, met het afgeslankte 
SRE. Voor zover we goed zijn geïnformeerd, tot zover onze historische terugblik. 
 
Helder Helmond heeft daarom de volgende vragen: 
1. Klopt het dat we het hebben over in totaal zo’n 2,5 km (ongeveer 2500 meter strekkende meter) 

archiefstukken en bescheiden? 
2. Wat is het verschil in de toestand van ons archief op dit moment (november 2014) sinds september 2002 

(ruim 12 jaar later)? 
3. Een betere toegankelijkheid met name door digitalisering was de belangrijkste reden van deze regionale 

samenwerking. Hoe staat het daarmee? 
4. Klopt het dat een deel van ons archief inmiddels ligt opgeslagen in Turnhout (België)? Hoelang is dat al? 

Mag dat? 
5. Daardoor schijnt er enorm te worden bezuinigd op depot-kosten (opslag). Profiteert Helmond óók van 

deze financiële voordelen? 
6. Voor de toekomst is er de afgelopen jaren een werkgroep geweest. Een van de onderdelen daarbij is 

uitvoering van achterstanden in ontsluiting, Wat zijn de resultaten voor Helmond? En hoe staat dat in 
verhouding met de rest van de regio? 

 
Op een aantal vragen horen wij al wel het een en ander in de wandelgangen maar wat zijn de officiële 
antwoorden? 
Helder Helmond is van mening dat met de enorm toegenomen aandacht voor het Helmondse 
cultuurhistorische (o.a. industriële) verleden alsmede de enorme zorg die er binnen het Helmondse 
cultuurhistorische veld leeft t.a.v. het RHCe, de tijd nu rijp is om te onderzoeken of met de overgang van 
SRE naar Metropoolregio, de Helmondse archiefbescheiden, wellicht samen met die van Peelland?, terug 
kunnen (moeten?) komen naar Helmond. Helder Helmond zou de gevolgen van e.e.a. heel graag in beeld 
gebracht willen krijgen! 
 
In afwachting van een spoedige beantwoording, verblijven wij. 
Hoogachtend en met heldere groeten, 
Namens de fractie van Helder Helmond, 
 
Michael Rieter, fractievoorzitter Helder Helmond. 
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Antwoord college van burgemeester en wethouders: 
Naar aanleiding van uw bovengenoemde brief, delen wij u het volgende mede. 
1. Het RHCe beheert sinds het besluit van de gemeenteraad van december 2001 het Helmondse 

archief. Dit archief stond voor 2014 op de begroting stond voor 1.496 m1.Voor ca. 700 m1 betreft het 
eigen (overheids-)archief (waarvoor het beheer een wettelijke basis heeft in de Archiefwet), de rest 
betreft particulier archief. 

2. 12 jaar geleden is een Helmonds archief overgedragen dat vele malen groter was dan nu het geval. 
Er waren enorme achterstanden op de eigen gemeentelijke archieven en voor particuliere archieven 
bleek een beleid gegolden te hebben van open depot: veel bleek in beheer genomen en niet of 
nauwelijks geordend. De eerste jaren (toen nog in Helmond) zijn met name benut om die bestanden 
op te schonen. Een voorzichtige raming van de directeur van het RHCe is dat in de afgelopen 12 
jaar ca. 5.000 m1 aan archief vernietigd is. 

3. Conform belofte zijn de meest geraadpleegde bestanden gedigitaliseerd: persoonsinformatie, foto- 
en filmmateriaal, kranten. Momenteel is het RHCe bezig met de digitalisering van de 
bouwvergunningen. 

4. Het klopt dat een deel van het archief in Turnhout is opgeslagen. Dit mag omdat het geen materiaal 
betreft dat aan de voorwaarden van een wettelijk Archiefdepot moet voldoen. Het depot kent 
overigens uitstekende condities. Volgens informatie van de directeur van het RHCe zijn vooral 
kranten opgeslagen in afwachting van digitalisering door de Koninklijke Bibliotheek.  

5. Door de directeur van het RHCe is aangegeven dat in zijn algemeenheid zo efficiënt en effectief 
mogelijk met de beschikbare middelen wordt omgegaan, hetgeen ook blijkt uit de Helmondse 
bijdrage die na een bedrag van € 552.000,= voor 2013 ramingen kent van € 423.000,= voor 2014, € 
408.000,= voor 2015 en € 369.000,= voor 2016.  

6. Een bestuurlijke stuurgroep heeft zich beraden over de forse achterstanden van het eigen 
gemeentelijke archief van met name Eindhoven en Helmond. Een plan van aanpak hiervoor is 
inmiddels opgesteld, uitvoering hiervan strijkt zich over meerdere jaren uit. 

 
Wij hopen u hiermede voldoende te hebben geïnformeerd. 
 
 
Burgemeester en wethouders van Helmond 
de burgemeester    de secretaris 
mevr. P.J.M.G. Blanksma – van den Heuvel mr. drs. A.P.M. ter Voert 
 


